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(Az ülés kezdetének időpontja: 10 óra 33 perc) 

Az ülés megnyitása, a határozatképesség megállapítása, a napirend 
elfogadása 

PÁNCZÉL KÁROLY (Fidesz), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: Jó 
napot kívánok! Nagy tisztelettel köszöntöm önöket, köszöntöm a bizottság tagjait, a két 
alelnök urat, a tanácskozási joggal megjelent Sebők Éva képviselő asszonyt, és 
köszöntöm az előterjesztők nevében megjelent képviselő urat, Szabadi Istvánt, a Mi 
Hazánk képviselőjét.  

Távolmaradását a bizottsági ülésről előzetesen írásban bejelentette Berki Sándor, 
Párbeszéd, Bóna Zoltán, Fidesz, Jakab István, Fidesz, Molnár Zsolt, MSZP, Zsigmond 
Barna Pál, Fidesz, és Dócs képviselő úr betegségéről is tudomásunk van. 

A mai ülésünkön a helyettesítések a következőképpen történnek: Bóna Zoltán 
képviselő urat Herczeg Tamás alelnök úr helyettesíti, Jakab Istvánt Szászfalvi László 
alelnök úr, Zsigmond Barna Pál képviselő urat pedig jómagam. Így megállapítom, hogy 
a bizottságunk a helyettesítésekkel együtt hat fővel határozatképes. 

Egy napirendi pontunk van. Kérdezem a bizottságot, elfogadja-e a kiküldött 
napirendet. Aki igen, az kérem, most szavazzon. (Szavazás.) Köszönöm szépen. 6 
igennel a napirendet elfogadtuk.  

A Hazatérés Napjáról szóló H/984. számú határozati javaslat  
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

Köszöntöm még egyszer az előterjesztők képviseletében megjelent Szabadi István 
képviselő urat. A napirendi pontunk a Hazatérés Napjáról szóló határozati javaslat 
H/984. számon. Javasolták: Novák Előd, Dócs Dávid, Dúró Dóra, Szabadi István és 
Toroczkai László, a Mi Hazánk képviselői. Itt most döntenünk kell majd az önálló 
indítvány tárgysorozatba vételéről. A bizottsági ülést akkor megnyitom, és rátérünk erre 
a napirendi pontunkra.  

Tájékoztatom a bizottságot, hogy a határozati házszabály 58. § (1) bekezdése 
szerint a képviselő által benyújtott törvényjavaslat abban az esetben kerül az 
Országgyűlés tárgysorozatára, ha azt a Ház elnöke által kijelölt állandó bizottság 
támogatja. 

Köszöntöm még egyszer Szabadi István képviselő urat, és kérdezem, hogy kíván-
e szólni. (Szabadi István: Igen.) Öné a szó, képviselő úr. 

Szabadi István szóbeli kiegészítése 

SZABADI ISTVÁN (Mi Hazánk): Köszönöm szépen a szót. Tisztelt Elnök Úr! 
Tisztelt Bizottsági Tagok! Tisztelt tanácskozási joggal itt lévő Képviselőtársam! Amikor 
Trianonra gondolunk, akkor tulajdonképpen mindig összeszorul a szívünk, és fájó 
alkalom ez számunkra emlékezni is, illetve ez a békediktátummal kapcsolatos bármilyen 
emlékezés mindig gyászos, legalábbis számunkra. 

Viszont ennek az eseménynek, ennek a sajnálatos történelmi tragédiának azért 
vannak olyan pillanatai is, amikor talán ünnepként emlékezhetünk ezekre a 
történésekre, csak azért, hogy egy reményt, egy hitet adhasson a mindenkori 
magyarságnak, nekünk, jelenben élő magyaroknak és esetleg az eljövendő nemzedék 
számára is. Ezért a hazatérés napját rendkívül fontos aspektusba helyeznénk azzal, hogy 
amikor Észak-Erdély területileg visszatér hozzánk a második bécsi döntés napja 
alkalmával, augusztus 30-án, akkor mi azt szeretnénk, és azt kérjük, hogy ezen a napon 
emlékezzünk meg, és ne gyászos módon, hanem ünnep módjára, hogy azért van még 
remény arra vonatkozóan, és vannak azért olyan pillanatok, amikor örömmel élhették 
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át az akkor élt emberek is és mi is azt, hogy még van egy isteni örök igazság, ami, 
mondjuk, a hazugság és az igaztalanság fölött állhat. 

Ezért azt kérjük a bizottságtól, hogy ezt támogatni szíveskedjenek, hiszen ennek 
kettős jelentősége is van. Egyrészt emlékezünk azokra a hazafiakra, akiket a revízióért 
folytatott küzdelemben dicsőséges fellépésüknek köszönhetően hősként kezelhetünk, 
emlékezhetünk rájuk, másrészt, ahogy említettem, ünnepnapként élhetjük át legalább 
azt az egy pillanatot, amikor visszakerülhettek bizonyos nemzetrészeink az 
anyaországhoz. Ezért számunkra ez rendkívül fontos, és úgy gondoljuk, hogy nagyon 
sok igaz magyar ember számára fontos lehet ez. Ezért én arra kérem a bizottság tagjait, 
hogy támogassák ezt a határozati javaslatunkat, hogy tárgysorozatba kerüljön. 
Köszönöm szépen. 

Hozzászólások 

ELNÖK: Köszönöm szépen, képviselő úr. Van-e a bizottság tagjai részéről vagy 
képviselő asszony részéről észrevétel, kérdés, vélemény, mielőtt döntenénk a 
tárgysorozatba vételről? (Nincs jelzés.) Akkor mielőtt szavazunk, én köszönöm meg az 
önök javaslatát. Nyilvánvaló, hogy Trianon behatárolja az egész XX. meg XXI. századi 
politikánkat és életünket is. Ez a terem sem lenne mint Esterházy János terem a magyar 
Országgyűlésben, ha nem lenne Trianon. 

Köszönjük szépen a javaslatukat. Mégis úgy ítéljük meg a kormányoldalról, hogy 
2010-11 óta, amikor is döntés született a nemzeti összetartozás napjáról, június 4-e, 
akkor június 4-e egyben a gyász napja is, ahogy ön beszélt Trianonról, hiszen az 
mindannyiunknak fáj, és azt gondolom, hogy ez a fájdalom jogos. Mégis ugyanez a nap 
a gyász mellett a nemzeti összetartozásnak is az ünnepe, hogy vagyunk, túléltük, és 
nemcsak egyszerűen túléltük, hanem jó állapotban vagyunk itt a Kárpát-medencében, a 
Kárpát-medence legerősebb nemzeteként, és a nemzeti összetartozás napján 
elmondhatjuk azt is, hogy a határokon átívelő nemzetegyesítés folyamata jól halad. 
Tekintve egyébként Európa jelenlegi helyzetére és a szomszédságpolitikánkra is, mi 
ennek a napirendre kerülését, tárgysorozatba vételét jó szívvel nem tudjuk támogatni, 
de köszönöm szépen az indokolását is, hogy itt elmondta. 

Van-e még kérdés hozzá? (Jelzésre:) Herczeg Tamás alelnök úr. 
 
HERCZEG TAMÁS (Fidesz), a bizottság alelnöke: Köszönöm szépen a szót, elnök 

úr. Valóban én is úgy gondolom, hogy bár a felvetés mindenképpen mérlegelendő, és az 
az indokolás, amit az előterjesztés tartalmaz, megszívlelendő, de a nemzeti összetartozás 
érzését, a nemzeti összetartozás élményét és az együtt levés érzését a nemzeti 
összetartozás napja megpróbálja és reméljük, hogy jól megpróbálja megfogni, 
közvetíteni a határon túli magyarok számára is és a határon inneni magyarság számára 
is. Köszönöm szépen. 

 
ELNÖK: Köszönöm szépen. Van-e még hozzászólás? (Senki sem jelentkezik.) 

Amennyiben nincs, megkérdezem képviselő urat, kíván-e reagálni itt az elhangzottakra. 
(Szabadi István: Csak egy nagyon rövidet.) Öné a szó. 

 
SZABADI ISTVÁN (Mi Hazánk): Köszönöm szépen a szót. Csak annyit, hogy én 

június 4-én, bárhol is voltam, illetve éppen Erdélyben voltam, ott voltam a csíksomlyói 
ünnepen, és utána pedig az ezeréves határhoz is ellátogattam, és ott is azt mondtam, 
hogy nagyon jó, nagyon kell hogy megemlékezzünk, hogy együtt legyünk, és nyilván a 
gyász mellett ne csak mindig a gyász részét emeljük ki, hanem azt, hogy legyünk együtt, 
és reménykedjünk abban, hogy semmi sem örök. Viszont én akkor kiemeltem azt, hogy 
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a nemzeti összetartozás napja ne csak egy nap legyen, hanem az év mind a 365 napja. 
Köszönöm szépen.  

Szavazás 

ELNÖK: Köszönjük szépen. Akkor szavazásra kerül sor. Kérdezem a bizottságot, 
ki támogatja, hogy a H/984. számú határozati javaslat az Országgyűlés tárgysorozatára 
kerüljön. Ki az, aki támogatja? (Nincs jelzés.) Nincs ilyen. Aki az, aki nem? (Nincs 
jelzés.) Ilyen sincs. Tartózkodás? (Szavazás.) Megállapítom az eredményt: 6 
tartózkodás mellett a bizottság nem támogatja a tárgysorozatba vételt. 

Köszönöm szépen az előterjesztőnek a jelenlétét, hogy itt elmondta indokait. 

Az ülés berekesztése 

Köszönöm szépen a bizottsági ülésen a részvételt képviselőtársaimnak és minden 
kedves érdeklődőnek. A bizottsági ülést bezárom. Köszönöm. 

 
(Az ülés befejezésének időpontja: 10 óra 43 perc.) 

  
Pánczél Károly 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Földi Erika 


